
Juletræer i fremtiden

• Kunstige eller ægte

• Pris eller kvalitet

• Bæredygtighed

• Hvor skal de sælges i fremtiden



Kunstige træer:

hvorfor det??

 Salget stiger kraftigt på kunstige træer

 De er flotte

 De er miljøvenlige

 Co2 besparende

 De er billigere

 De drysser ikke 

 De er allergivenlige

 De er lettere at håndtere for butik og kunder



Ægte træer:

Hvorfor det??

 Salget er status quo, men…

 De er flottere 

 De er miljøvenlige/bæredygtige

 Co2 meget besparende

 De er meget billigere

 De drysser ikke, hvis..

 De er allergivenlige

 De er lettere at håndtere:

 De kan handles online og leveres på adressen.

 Fortæl historien!!!



Pris eller kvalitet

 Sælges juletræer udelukkende på prisen taber alle!!!

 Ingen tjener penge, der er ingen der har lyst til at udvikle forretningen.

 Sælges Juletræer på kvalitet og den gode historie

 Så tjener alle penge på forretningen.

 Så har man energi og lyst til udvikling.

 Bæredygtighed

 Økologi



Bæredygtig produktion

 Co2 regnskab, det er vigtigt at beskrive det og fortælle det..

 Det skal være troværdigt

 Kunderne ‘sluger det’

 Kan juletræer reducere klimaforandringerne…

 Kan man undgå at brænde træet efter brug, altså holde på Co2 længere!!

 Bæredygtighed:

 Belastende produktion med højt forbrug af kunstgødninger og kemi…

 Minimal eller ingen bruge af kemi i produktionen, Økologi!?

 Biodiversitet, dækafgrøder til insekterne, mod ukrudt, grøngødning(Historien)

 Natur træet, der gerne må være lidt uregelmæssigt bare det er ‘grønt’



Hvor skal træerne sælges i fremtiden?

 Kun i Plantorama ☺

 Man skal vælge sin salgskanal som producent, hæve bundniveauet..

 Ved at sprede sine varer ud på mange forskellige platforme/butikker opnås 

ingen loyalitet hos kunderne, mærke pr. segment..

 Nethandel er stærkt stigende og især på uhåndterlige varer, som træer vel er.

 Levering direkte til slutkunden

 Levering i fast emballage, paprør eller lign

 Tage retur efter brug(mod betaling og garanti for genbrug)

 Pyntede træer, det skal være nemt!!!



Tak for jeg måtte være med…

Fortsat god dag, 

Morten Kappel

Plantorama  


